
                                             Protokół   Nr XVI /2011 

z XVI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 27 października 2011 roku w sali

                                   Urzędu Miejskiego w Łowiczu, Stary Rynek 1.

Ustawowa liczba Radnych – 21
Radnych obecnych na Sesji  -20

           Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad XVI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XIV i XV Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja o utrzymaniu i opiece nad miejscami pamięci (cmentarze, pomniki,   
    tablice).
5. Informacja  na temat zimowego utrzymania dróg.
6. Rozpatrzenie uchwał:    
    1) w sprawie  zmian budżetu Miasta Łowicza na 2011rok,
    2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, określenia     
        wzorów formularzy informacji o nieruchomościach i obiektach budowlanych 
       w zakresie podatku od nieruchomości oraz deklaracji na podatek od nieruchomości,
    3)w sprawie sprzedaży i zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargowej     
        nieruchomości, przeznaczonych na realizację urządzeń infrastruktury technicznej, 
        w postaci utrzymania istniejących stacji transformatorowych na rzecz PGE Dystrybucja 
        S.A z siedzibą w Lublinie,
     4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych  umów dzierżawy po umowach 
        zawartych na czas oznaczony do 3 lat z tymi samymi stronami , których przedmiotem są 
        te same nieruchomości znajdujące się w zasobach Gminy Miasta Łowicza,
    5) w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza- 
        obszar urbanistyczny Bratkowice,
     6) w sprawie utworzenia i wyposażenia w majątek jednostki organizacyjnej Miasta 
         Łowicza  pod  nazwą  Środowiskowy  Dom  Samopomocy  w  Łowiczu  przy  
         ul. 3-go Maja 11 oraz nadania statutu,
     7) w sprawie ustalenia terminarza Ogólnych  Zebrań Mieszkańców na terenie  Miasta 
          Łowicza  w sprawie wyborów  Zarządów Osiedli oraz  Przewodniczących,
      8) w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego szczegółowe zasady, tryb  przyznawania 
           i pozbawiania oraz rodzaje i wysokość stypendiów sportowych oraz nagród     sportowych 
          i wyróżnień dla zawodników i trenerów,
     9) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
   10) w sprawie zmiany Uchwały nr XIV/106/2011 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia
         29 września 2011 roku w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w żłobku Miejskim 
         w Łowiczu oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie.
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7. Analiza oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miejskiej w Łowiczu i  analiza 
    Burmistrza  Miasta dotycząca oświadczeń majątkowych Dyrektorów jednostek
    i  pracowników Urzędu Miejskiego za 2010 r.
8. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
9. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
10.Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej .
11.Zakończenie obrad  XVI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
                       
Ad.1.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny H. Zasępa.
Powitał Radnych, Pana Przemysława Błaszczyka Senatora R.P.  Pana Cezarego Olejniczaka
Posła na Sejm R.P. Pana Tadeusza Woźniaka Posła na Sejm, Panią Annę Burakowską Prezes 
Uniwersytetu III Wieku, Pana Zbigniewa Członka Zarządu Rady Powiatu Łowickiego,
Pana Piotra Błaszczyka Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, Pana 
Andrzeja Rokickiego Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji, Powitał Burmistrza Miasta 
Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, Zastępcę Burmistrza Miasta Pana Bogusława Bończaka, Z 
Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  Pana  Piotra  Błaszczyka, 
Przewodniczących  Zarządu  Osiedli,  Panią  Marię  Więckowską  Sekretarza  Miasta,  Pana 
Arkadiusza  Podsędka  Skarbnika  Miasta,  Naczelników  Wydziału,  Radcę  Prawnego  Panią 
Jolantę Służalską- Mrożewską, pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów. 

Stwierdził,  że  na  Sesji  Rady  Miejskiej  obecnych jest  20  wobec,  czego  podejmowane 
uchwały będą prawomocne.

Burmistrz  Miasta pogratulował  wyboru  nowym Posłom i  Senatorom.  Poinformował,  że 
zaprosiliśmy tych którzy w naszym mieście bywają i  współpracują z miastem Łowiczem. 
Burmistrz Miasta życzył przyjemnej pracy w nowej kadencji na dla dobra kraju i prosił o 
pomoc dla miasta w trudnych sprawach.

Burmistrz  Miasta  i  Przewodniczący  Rady  Miejskiej wręczyli  pisma  gratulacyjne  i 
upominki. Treść listu odczytał Przewodniczący Rady Miejskiej.

Pan P. Błaszczyk – Senator RP.  podziękował za zaproszenie na sesję i list  gratulacyjny. 
Poinformował, że Biuro Senatora będzie otwarte w Łęczycy, ale chętnie odwiedza miasto i 
będzie wspierał działania władz miasta.

Pan C.  Olejniczak –  podziękował  za  zaproszenie  i  przekazane gratulacje.  Stwierdził,  że 
urodził się w Łowiczu i czuje się Łowiczaninem. Poinformował, że jego Biuro będzie przy 
ulicy Mostowej a dyżury planowane są na każdy poniedziałek. Podziękował wszystkim za 
oddane głosy na jego nazwisko podczas  wyborów do Sejmu i  Senatu na terenie  miasta  i 
powiatu Łowickiego.

Burmistrz  Miasta podziękował  Pani  Annie  Burakowskiej  za  dobrą  współpracę  podczas 
pełnienia  funkcji  Prezesa  Uniwersytetu  III  Wieku.  Treść  listu  gratulacyjnego  odczytał 
Przewodniczący Rady Miejskiej.

Pani A. Burakowska – podziękowała za zaproszenie i dobrą współpracę z władzami miasta. 
Stwierdziła, że praca i utworzenie Uniwersytetu III Wieku  sprawiało wiele satysfakcji.
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Burmistrz Miasta – poinformował, że Poseł T. Woźniak najczęściej bywał w naszym mieście 
Łowiczu, przekazał serdeczne życzenia i gratulacje.

Pan T. Woźniak- podziękował za zaproszenie na Sesję i za gratulacje. Stwierdził, że często 
odwiedza  miasto  Łowicz.  Poinformował,  że  współpracuje  z  miastem Łowiczem od 6 lat, 
spotkał  tu  wielu  ludzi  szlachetnych.  Dobrze,  że   szanuje  się  tradycje  i  folklor  łowicki. 
Podziękował za oddane głosy na jego osobę i wyraził nadzieję  na dobrą dalszą współpracę w 
władzami miasta Łowicza. Poinformował, że Biuro Poselskie będzie na tym samym miejscu 
co w poprzedniej kadencji Sejmu.

Burmistrz Miasta- poinformował, że zaproszono na sesję Pana Andrzeja Biernata Posła RP, 
Pana  Artura  Dunina  Posła  RP oraz  Andrzeja  Owczarka  Senatora  RP.  którzy  najczęściej 
odwiedzają miasto Łowicz.

Burmistrz  Miasta poinformował,  że  w  dniu  17  listopada  2011  r  o  godz.11-tej  w  ŁOK 
planowana jest Konferencja „ Duża Rodzina – Wielki Zysk”. Konferencja jest organizowana 
przy udziale  Wojewody Łódzkiego,  Marszałka Województwa Łódzkiego dla  Prezydentów, 
Burmistrzów  i  Starostów  z  województwa  Łódzkiego.  Na  Konferencji  będzie  omawiana 
pomocy miasta związku z Kartą 3 + oraz rodzin zastępczym.

Stwierdził,  że Łowicz jest  czwartym miastem w Polsce,  gdzie  Rada Miejska podjęła  taką 
uchwałę.  Wprowadzono  Kartę  3+  w  miastach  takich  jak:  Grodzisk  Mazowiecki,  Bielsko 
Biała, Tychy. Poinformował, że chcemy zachęcić wszystkie samorządy do pomocy dla dużych 
rodzin.

Burmistrz Miasta zaprosił Posłów i Senatorów do udziału w planowanej Konferencji.

Ad. 2.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  proponowany porządek  obrad  XVI  Sesji 
wraz z projektami uchwał  został przesłany wszystkim zaproszony.
Przewodniczący Rady Miejskie  odczytał  3 pisma Burmistrza Miasta o wprowadzenie do 
porządku obrad 3 dodatkowych projektów uchwał.
                                         / pismo stanowi załącznik/
1)w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego szczegółowe zasady, tryb  przyznawania i 
pozbawiania oraz rodzaje i wysokość stypendiów sportowych oraz nagród     sportowych i 
wyróżnień dla zawodników i trenerów,

2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,

3) w sprawie zmiany Uchwały nr XIV/106/2011 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia   

29 września 2011 roku w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w żłobku Miejskim w 
Łowiczu oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie.

Radny R. Szmajdziński –zwrócił się z zapytaniem ilu Radnych znało treść projektu uchwały 
i regulamin, ponieważ większość Radnych otrzymała materiały przed Sesją Rady i nie miała 
możliwości się zapoznania.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  że  członkowie  Komisji  Społecznej 
otrzymali  wcześniej  projekt  uchwały,  który  został  zaopiniowany  w  dniu  dzisiejszym  na 
dodatkowym posiedzeniu.
Radny R.Szmajdziński – zwrócił się prośbą o zacytowanie zapisów z Statutu Miasta  
w  jakim  terminie  Radni  powinni  otrzymać  materiał  pod  obrady  sesji.  Radni  nie  mieli 
możliwości zapoznania się wcześniej z projektem uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej odczytał  pismo  od  Burmistrza  Miasta  o  dodatkowe 
wprowadzenie pod obrady sesji,  natomiast radny może nie głosować za jego 
Wprowadzeniem, bądź nie wprowadzeniem. Przesunięcie uchwały na posiedzenie następnej 
sesji spowoduje opóźnienie publikacji i uchwała nie wejdzie w życie z dniem 1 stycznia 
2012 r.
Burmistrz Miasta stwierdził, że z jego winy nie zwołano posiedzeń wszystkich Komisji 
a  projekt powinien być zaopiniowany przez wszystkich Radnych.
Na podjęcie uchwały oczekuje wielu sportowców. Jeśli wyniki będą dobre to można przyznać 
stypendia  lub  nagrody.  Pan  Naczelnik  A.  Michalak  opracował  projekt  uchwały  dosyć 
precyzyjnie na bazie wcześniejszych uchwał.
Komisja Społeczna oraz Rada Sportu zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Radny R. Wójcik – stwierdził, że z Radnym R. Szmajdzińskim będą głosowali za 
wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad. 
Zaapelował do Przewodniczącego Rady o zachowanie normalnych procedur przy omawianiu 
ważnych uchwał,
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wprowadzenia projektów 
uchwał:
1)w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego szczegółowe zasady, tryb  przyznawania i 
pozbawiania  oraz  rodzaje  i  wysokość  stypendiów sportowych  oraz  nagród   sportowych  i 
wyróżnień dla zawodników i trenerów,

                                               19 „za” 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że Radni większością  głosów zdecydowali  o 
wprowadzeniu projektu uchwały po porządku obrad.

2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

                                               20 „za” 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że Radni większością  głosów zdecydowali  o 
wprowadzeniu projektu uchwały po porządku obrad.

3) w sprawie zmiany Uchwały nr XIV/106/2011 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 

29 września 2011 roku w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w żłobku Miejskim w 
Łowiczu oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie.

                                              20 „za” 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący”
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że Radni większością  głosów zdecydowali  o 
wprowadzeniu projektu uchwały po porządku obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie całego porządku obrad.

                                             20 „za” 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad zostaje przyjęty a projekty 
uchwał będą przedstawione w następnej kolejności jako uchwały nr 8,9,10.

Ad. 3.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Protokoły z XIV, XV zostały wyłożone 
w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad.
Sekretarzami Sesji byli:  XIV Sesji , którym była  Radna G. Sobieszek a XV Sesji był Radny 
R. Szmajdziński.  Sekretarze Sesji   oraz pozostali radni uwag nie zgłosili.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono Protokóły 
z  XIV, XV Sesji zostały  przyjęty bez zmian.
Przewodniczący  Rady Miejskiej na  Sekretarza  XVI Sesji  Rady Miejskiej  zaproponował 
Radnego  Michała Trzoskę, który wyraził zgodę.

Ad.4.

Informację o utrzymaniu i opiece nad miejscami pamięci (cmentarze, pomniki,   
    tablice) – przedstawił Pan Krzysztof Jan Kaliński Burmistrz Miasta.
                                           / stanowi załącznik /
                                      Pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację do 
wiadomości.

Ad.5. 
Informację  na temat zimowego utrzymania dróg – przedstawił Pan Paweł Gawroński 
Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.
                                           / stanowi załącznik /
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji
                              Radny J. Haczykowski.
Opinie Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji  
                              Radna W. Białas.
                                          / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację do 
wiadomości.

Ad. 6.
1) Projekt uchwały w sprawie  zmian budżetu Miasta Łowicza na 2011rok –przedstawił 

Pan  A. Podsędek  Skarbnik Miasta.
                                    / stanowi załącznik / 
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Radny R. Wójcik -  zwrócił się z zapytaniem, czy dodatkowo przeznaczone środki finansowe 
w  wysokości  90.000  na  oświatę  będą  wystarczające  do  końca  roku.  Czy  są  dodatkowe 
potrzeby i skąd będą pochodziły środki finansowe na ten cel.
Zwrócił się z zapytaniem jakie jest wykonanie  podatku  CIT i PIT oraz sprzedaży majątku 
miasta.
Pan A. Podsędek – poinformował, że  w miesiącu listopadzie  b.r. będą zgłoszone potrzeby 
oświatowe,  wnioski  mają  wpłynąć  z  poszczególnych  szkół,  może  brakować  środków 
finansowych za opłaty za energię. Stwierdził, że powinno wystarczyć środków finansowych 
z oszczędności  na  wykonania monitoringu i z rezerwy budżetowej. 
Stwierdził,  że podatek PIT i CIT powinien być wykonany zgodnie z założeniami Ministra 
Finansów.
Natomiast wpływy z podatku CIT powinny być wykonane, ponieważ w ostatnich miesiącach
roku  następuje  ich  wzrost.  Poinformował,  że  Minister  Finansów  przysłał  prognozę  na 
następny rok i zakłada ona zwiększenie dochodów z PIT o 17 % tj. ponad 3.5 mln złotych. 
W naszym mieście nie przybywa wiele miejsc pracy i nie wzrasta ilość przedsiębiorców.
Z podatku  CIT  na koniec września b.r. wykonano w granicach 400.000 zł, ale 100.000 zł 
należy z tych środków przekazać do Urzędu Skarbowego w Warszawie. 
Wykonanie wynosi około 56 %.
Dochody ze sprzedaży mienia komunalnego wynoszą około 800.000 złotych, następna wpłata 
będzie na początku listopada b.r.
Burmistrz Miasta poinformował, że dochody z podatku PIT na bieżący rok planowane 
w wysokości 18.463 tys. złotych, miesięcznie średnio wpływa około 1.538 tys.  złotych. 
Stwierdził, że w niektórych miesiącach wpłaty są wyższe  niż średnie wpływy miesięczne np.: 
w miesiącu kwietniu czy sierpniu br. Wpłynęło około 12.812.494 złotych i podatek powinien 
być wykonany.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji
                              Radny J. Haczykowski.
Opinie Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji  
                              Radna W. Białas.
                                          / stanowią załączniki/
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                          U c h w a ł ę Nr XVI / 111/2011
2/ Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
    określenia wzorów formularzy informacji o nieruchomościach i obiektach 
    budowlanych w zakresie podatku od nieruchomości oraz deklaracji na podatek od 
    nieruchomości –  przedstawił Pan Krzysztof Jan Kaliński Burmistrz Miasta.
                                  / stanowi załącznik/
Burmistrz Miasta poinformował, że w dniu 26 października b.r. odbyło się posiedzenie
Społecznej  Rady Gospodarczej,  która  wyraziła  negatywna  opinię  w  sprawie  podnoszenia 
podatków na 2012 rok. Dyskusja była bardzo burzliwa i ciekawa.
Radny  R.  Wójcik  –  stwierdził,  że  wcześniej  sugerował,  że  powinien  być  opracowany 
program oszczędnościowy  podejmujący działania mające na celu pozyskiwanie inwestorów 
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i  tworzenia  nowych  miejsc  pracy.  Powinny  być  realizowane  inwestycje,  które  przynoszą 
dochody do budżetu miasta. Stwierdził, że jeżeli nie będą podejmowane takie działania to na 
pewno czeka nas seria podwyżek oraz sięgania do coraz płytszych kieszeni podatników.
Rada Miejska w tej kadencji wprowadziła większością głosów podwyżki:
                                    -  czynszów o 15 %
                                    -  wody         o 23%         
                                    -  ścieków      o 29%
                                    -  opłat za przedszkola -30%      
Radny R. Wójcik – stwierdził, że mieszkańcom miasta żyje się coraz gorzej i ilość 
mieszkańców corocznie się zmniejsza.
Obecnie proponujemy podwyżkę podatków od nieruchomości o 13 % a Burmistrz Miasta 
informuje, że proponowana podwyżka pokrywa tylko koszty inflacji która obecnie wynosi 
4.2%. Stwierdził,  że  w ubiegłym roku na spotkaniach z mieszkańcami Burmistrz Miasta 
informował, że nie będą wzrastały podatki ponieważ sytuacja miasta nie jest zła.
Na dzisiejszym posiedzeniu Burmistrz Miasta informuje, że nie było podwyżek od 3 lat  i 
należy odtworzyć dochody miasta i  proponuje się podwyżkę za lata ubiegłe.
Mieszkańcom  miasta  proponuje  się  podwyżki  podatków  a  tymczasem  Radiu  „Victoria” 
umarza się duże kwoty podatku.
Poinformował,  że  kilkakrotnie  zwracał  uwagę  z  Radnym  R.  Szmajdzińskim,  że  należy 
realizować inwestycje przynoszące dochody do  budżetu  miasta.
Miasto  zrealizowało  wiele  inwestycji,  które  należy  corocznie  dofinansowywać  z  budżetu 
miasta, dlatego informacja o budowie następnego boiska „ Orlika” jest zadziwiająca.
Często Burmistrz Miasta powoływał się na słowa  R. Grobelnego, który uważa ,że
w czasach kryzysu  należy inwestować ale mądrze  patrząc na stopę wzrostu inwestycji,
w  czasach  kryzysu  nie  należy  podnosić  podatków,  ponieważ  powoduje  to  zmniejszenie 
motywacji  do inwestowania lub uciekania w szarą strefę lub do innych ościennych gmin, 
gdzie stwarzana jest lepsza polityka podatkowa. Radny poinformował, że do budżetu miasta 
Kutna wpływają corocznie dochody w wysokości 3.5 mln złotych ze Strefy Ekonomicznej.
Stwierdził, że Burmistrz Miasta powinien skorzystać z opinii Społecznej Rady Gospodarczej
przed posiedzeniami Komisji Rady Miejskiej.
Stwierdził, że nie jest przeciwko wprowadzaniu podwyżek, ale protestuje przeciwko trybowi 
i sposobowi ich wprowadzenia.
Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, że Burmistrz Miasta proponuje podwyżki 
podatków średnio o 13 % .
Burmistrz Miasta poinformował, że  w naszym mieście mamy najtańszą wodę i ścieki opłaty 
w  ZGM,  które  nie  pokrywają  kosztów  remontów.  Najtańsze  są  opłaty  za  przedszkola 
miejskie. Wprowadzono zwolnienia dla rodzin  3+ , zwolnienia z opłat za drugie dziecko, za 
darmo  prowadzona  jest  nauka  języka  angielskiego,  gimnastyka,  muzyka,  zajęcia 
logopedyczne, rytmikę dla rodzin wielodzietnych oraz rodzin zastępczych.
Są to duże wydatki z budżetu miasta.  Liczba ludności maleje w małych miejscowościach 
wszędzie nie tylko w Łowiczu. Najwięksi ekonomiści nie potrafią znaleźć sposobu na kryzys 
i zmiany demograficzne. Przybywa mieszkańców w dużych miastach jak Warszawa ,Kraków, 
Poznań,  Wrocław.  Bardzo  dużo  działań  podejmujemy  dla  rodzin  wielodzietnych, 
wprowadzono dodatkowe „becikowe”, które wprowadziło niewiele miast w Polsce.
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Wprowadzono   Kartę  3+  i  bardzo  dobrze,  że  pozostają  środki  finansowe  w  portfelach 
podatników, ale takie działania obciążają budżet miasta.
Stwierdził, że na pewno nie kłamał mieszkańców na zebraniach mieszkańców, że podatki nie 
wzrosną w 2011 roku , obecnie proponowane są stawki  na 2012 roku. 
W ubiegłym roku spotkania z mieszkańcami odbywały  przed 15 listopada 2011r.
Poinformował, że Radio „ Victoria” jest podmiotem prawnym i nie możemy nakazać płacenia 
podatku , takie jest prawo i łamać go nie można.
Burmistrz Miasta stwierdził, że Ks. Dyrektor Radia „Victoria” zwrócił się  z prośbą
o umorzenie zaległości podatku., zgodnie z prawem Radio mogło by nie płacić podatku.
Na spotkaniu Społecznej  Rady Gospodarczej   przedsiębiorcy proponowali,  aby inwestycje 
miejskie ograniczyć.
Stwierdził,  że  na odśnieżanie miasta  wydatkowano w zimę 2008/2009 – 118.000 złotych, 
natomiast zimą 2009/2010 – 306.000 złotych a w 2010/2011 – 570.000 złotych.
Środki finansowe z budżetu miasta były przeznaczone na odśnieżanie ulic aby przedsiębiorcy 
mogli dojechać do własnych sklepów, aby sprzedawać towar. Drogi budowane są z myślą 
o  przedsiębiorcach  ,  parkingi  aby  kierowcy   przyjeżdżający  do  Łowicza  mieli  gdzie 
parkować.  Wszystkie  inwestycje  kanalizacyjne  są  konieczne,  ale  należy  zobowiązać  do 
mieszkańców  do  ich  podłączenia.  Wykonano  ponad  14  km  kanalizacji  w  mieście  przez 
ostatnie 5 lat. Stwierdzenie Radnego R. Wójcika, że budowanie kolejnego boiska „Orlika” to 
wyciąganie  środków  finansowych  z  budżetu  miasta.  Podobnie  można  myśleć  o 
termomodernizacji przedszkoli, czy budowie boisk przy szkołach , placach zabaw.  
Każdy dolar  wydany na dziecko w szkole czy przedszkolu zwraca się pięciokrotnie a w 
sporcie zwraca się trzykrotnie. Należy cieszyć się z sukcesów naszych łowickich sportowców.
Rozgrywki  stanowią  atrakcję  dla  wielu  mieszkańców miasta.  Organizowane są  dla  dzieci 
zawody, rozgrywki, czwartki lekkoatletyczne, biegi jesieni i inne.
Miasto Kutno ma Strefę Ekonomiczną od 10 lat o pow.150 ha , a nasze miasto ma 15 ha od 
2 lat. Dobrze, że powstało w 2008 roku rondo przy udziale Generalnej Dyrekcji Dróg 
i Autostrad a obecnie wykonywana jest ulica Ekonomiczna.
Burmistrz Miasta stwierdził, że w mieście Kutno jest większe bezrobocie niż w Łowiczu 
i mają swoje kłopoty z podatkiem PIT, budynki komunalne są w gorszym stanie niż 
w naszym mieście.
Burmistrz Miasta poinformował,  że  Społeczna Rada Gospodarcza jest  stowarzyszeniem 
które powstało z inicjatywy miasta i ciągu 5 lat wiele miastu pomogło ale to Rada Miejska 
jest władzą do stanowienia prawa i uchwalania podatków.
W dniu 26 października b.r.  odbyło się  posiedzenie Społecznej  Rady Gospodarczej,  która 
wyraziła negatywną opinię w sprawie podnoszenia podatków na 2012 rok.  Dyskusja  była 
bardzo  burzliwa  i  ciekawa  ale  przybyło  tylko  10  osób.  Należy  liczyć  się  ze  zdaniem 
stowarzyszeń. Podczas spokojnej rozmowy przedsiębiorcy wyrazili zrozumienie dla budowy 
takich  ulic jak: ul. Zachodnia, czy ul. Grunwaldzka czy też dla  budowy parkingów przy ul.  
Sikorskiego.  Wykonano  wiele  inwestycji  przy  udziale  środków  unijnych  za  około  50  % 
środków finansowych takich jak ul. Sikorskiego, Katarzynów, Sybiraków.
W ubiegłym roku była  negatywna opinia  Społecznej  Rady Gospodarczej  i  Komisji  Rady 
Miejskiej.
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W innych miastach wzrastają podatki ceny wody i ścieków w dużych miastach cena wody jest 
około 10 zł za 1 m. W naszym mieście mamy dobrą wodę zapewnioną na najbliższe 30 lat, ale 
mamy rury stare i należy je przeczyścić. Wybudowane zostało naj nowocześniejsze ujęcie 
wody, nowoczesne laboratorium, zrealizowano inwestycję  za ponad 20 milionów złotych.
Należy zapłacić fakturę za kwotę 8.700 .000 zł o d firmy „ Krevox” za wykonanie ujęcia 
wody.
Burmistrz Miasta stwierdził, że prowadzona jest polityka oszczędnościowa w Ratuszu.
W  Polsce 1 pracownik w Urzędzie Gminy obsługuje 217 mieszkańców a w naszym mieście 
368 mieszkańców miasta. Budżet miasta w ciągu 5 lat zwiększył się ponad dwukrotnie. 
Nie było wzrostu płac w roku ubiegłym ani w tym roku. W roku ubiegłym były oszczędności 
na płacach  na kwotę ponad  150. 000 złotych i nagrodach.
W tym roku wypłaconych  było tylko 5 nagród bardzo uzasadnionych. 
Wprowadzone są oszczędności w zakupach remontowych, w telefonach ,w  poczcie, 
ponieważ zatrudniono gońca. 
Część dokumentów roznoszą stażyści w rejonach zamieszkania, oszczędzamy na ryczałtach.
Są oszczędności przy wykonywaniu termomodernizacji szkół i przedszkoli, mniej wydamy 
na ogrzewanie budynków.
Radny R. Szmajdziński – stwierdził, że każdy Radny ma prawo skorzystania z prawa do 
wypowiedzi z czego skorzystał Radny R. Wójcik . 
Poinformował, że wspólnie z Radnym R. Wójcikiem wspólnie przygotowuję się do sesji 
i analizują dokumenty,  dlatego wypowiadają się często w imieniu obu radnych.
Stwierdził, że nie jest prawdą, że opozycja nie widzi działań Burmistrza Miasta, jako pierwsi 
gratulowali  pozyskania środków unijnych na wiele inwestycji. 
Często podkreślali, że Burmistrz Miasta ma dobrą kadrę specjalistów i szkoda, że nie było 
podwyżek, to  nie jest  powód do chwalenia się.  Wskaźniki przedstawiane prze Burmistrza 
Miasta  nie  wiele  wyjaśniają.  Stwierdził,  że  Radny  R.  Wójcik  wskazywał  w  swojej 
wypowiedzi na dane niezbyt precyzyjnie przedstawione przez Burmistrza Miasta.
Stwierdził, że inflacja wynosiła 4.2 % a podwyżki podatków są znacznie wyższe, chyba ,że 
zostanie zsumowana inflacja z ostatnich 3 lat. 
Dobrze,  że  budowana  jest  kanalizacja,  ale  efekty  są  małe,  należy  znaleźć  sposób,  aby 
mieszkańcy chcieli się podłączać do sieci.
Jako  Radny  wielokrotnie  apelował  o  wybudowanie  kanalizacji  w  ulicy  Łódzkiej,  gdzie 
mieszkańcy chcą przed wybudowaniem sieci podpisać umowy przedwstępne.
Na ulicy Łódzkiej jest wielu przedsiębiorców, którzy zrzucali by dużo więcej ścieków niż 
mieszkańcy małych ulic. 
Wiele  lat  wcześniej  jako  Radni  poprzedniej  kadencji  wspólnie  z  Radnym  R.  Wójcikiem 
wnioskowaliśmy o wykupywanie gruntów pod przyszłe inwestycje.
Obecnie jest kilka ha gruntów w Strefie Ekonomicznej bez mocy energetycznej.
Stwierdził,  że Radni widzą inne możliwości pozyskania środków finansowych do budżetu 
miasta.
Burmistrz  Miasta  informuje,  że  w  kieszeniach  podatników pozostają  środki  finansowe w 
wysokości 2 mln złotych, ale zabiera 1 mln zł, co bardzo ładnie brzmi.
Burmistrza  Miasta-  stwierdził,  że  to  prasa  informowała   ile  chcemy wyciągać  środków 
finansowych z kieszeni podatników a jego wyjaśnienia zmierzały do wskazania jak 
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pomagamy zwłaszcza rodzinom wielodzietnym.
Podziękował za wiele miłych słów ze strony radnych z opozycji, nie można zabraniać innego 
sposobu myślenia. Podobnie z budowę kanalizacji , przy realizacji inwestycji w 
ul.  Chełmońskiego  wybudowano  sieć  deszczową  i  sanitarną.  Na  wszystkich  drogach 
gruntowych powinna być budowana najpierw kanalizacja a następnie utwardzana ulica.
Burmistrz Miasta stwierdził, że budowa kanalizacji w ulicy Łódzkiej jest możliwa w 2014 
roku.  Poinformował,  że  dokonujemy wykupu  terenów pod przyszłe  inwestycje  jeśli  cena 
odpowiada miastu.
W Strefie Ekonomicznej jest zasilanie, przyszli inwestorzy nie muszą się martwić. 
Opracowywana jest koncepcja do prowadzenia dodatkowej linii energetycznej zasilającej 
w strefie.
Radny G. Michalak – stwierdził ,że uchwały około budżetowe są bardzo ważne. Stwierdził, 
że obecnie dyskutujemy nad podwyżka podatków,  rozmawiamy tylko o wycinku dochodów 
do budżetu miasta. W ostatnich 3 latach nie było podwyżek z tego można wnioskować,
że sytuacja budżetu miasta była stabilna. Należy przypuszczać, że skoro Burmistrz Miasta 
przedstawia taka propozycję wzrostu podatku to budżet na 2012 rok nie wygląda dobrze.
Można  by  nie  podnosić  stawek,  ale  należy  liczyć  się  ze  zmniejszeniem  ilości  środków 
unijnych na inwestycje i dofinansowania  z własnego budżetu. 
Stwierdził, że jeśli nie podniesiemy podatków to należy wprowadzić duże cięcia budżetowe.
Należy myśleć przyszłościowo.
Burmistrz Miasta podziękował  Radnemu za zrozumienie problemu i wsparcie.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji
                              Radny J. Haczykowski.
Opinie Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji  
                              Radna W. Białas.
                                          / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                               15 „za”, 2 „przeciw”,, 3 „wstrzymujące”
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła większością głosów 
                                          U c h w a ł ę Nr XVI / 112/2011
Burmistrz Miasta – podziękował za zrozumienie polityki miasta.

3)Projekt uchwały w sprawie sprzedaży i zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 
    przetargowej nieruchomości, przeznaczonych na realizację urządzeń infrastruktury 
    technicznej, w postaci utrzymania istniejących stacji transformatorowych na rzecz 
    PGE Dystrybucja  S.A z siedzibą w Lublinie – przedstawiła Pani A. Gajewska Naczelnik 
                               Wydziału Gospodarki Gruntami 
                                         /stanowi załącznik /
                                        Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji
                              Radny J. Haczykowski.
Opinie Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji  
                              Radna W. Białas.
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                                          / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                               18 „za”, 0 „przeciw”,, 0 „wstrzymujących”
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                          U c h w a ł ę Nr XVI / 113/2011

 4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych  umów 
dzierżawy po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat z tymi samymi stronami , 
których przedmiotem są te same nieruchomości znajdujące się w zasobach Gminy
Miasta Łowicza - przedstawiła Pani A. Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami 
                                         /stanowi załącznik /
                                 Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji
                              Radny J. Haczykowski.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji  
                              Radna W. Białas.
                                  / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                               16 „za”, 0 „przeciw”,, 0 „wstrzymujących”
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                               U c h w a ł ę Nr XVI / 114/2011

 5)Projekt uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
    miasta Łowicza- obszar urbanistyczny Bratkowice- przedstawiła Pani A. Gajewska 
                     Naczelnik  Wydziału Gospodarki Gruntami 
                                         /stanowi załącznik /
                                         Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji
                              Radny J. Haczykowski.
Opinie Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji  
                              Radna W. Białas.
                                          / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                               20 „za”, 0 „przeciw”,, 0 „wstrzymujących”
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                 U c h w a ł ę Nr XVI / 115/2011
 6)  Projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  i  wyposażenia  w  majątek  jednostki 
organizacyjnej Miasta Łowicza pod nazwą Środowiskowy Dom Samopomocy w Łowiczu 
przy ul. 3-go Maja 11 oraz nadania statutu –przedstawił Pan M. Dziedziela 
                         Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej
                                    / stanowi załącznik /
Radny R. Wójcik – stwierdził, że jednym z pierwszych standardów jest, aby jednostka była 
autonomiczna.  Należy  spełniać  odpowiednie  warunki,  w  obecnej  siedzibie  nie  będzie  to 
możliwe, bo nie spełniamy warunków.
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Zwrócił  się z prośbą jaki jest pomysł na nową lokalizację siedziby Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Łowiczu.
Pan  M.  Dziedziela  –  Dyrektor MOPS –stwierdził,  że  rozważane  są  różne  możliwości, 
należy szukać takiego lokalu,  aby spełniał odpowiednie warunki. 
Może się to wiązać z pewnymi wydatkami.
Radny T. Żaczek – poinformował, że uczestniczył w uroczystościach związanych 
z 15 rocznicą Środowiskowy Dom Samopomocy, dobrze aby jednostka funkcjonowała.
Bardzo dobrze, że współpraca układa się z województwem i władzami miasta.
Zaapelował do Burmistrza Miasta, aby udzielił  Dyrektorowi MOPS w sprawie wyszukania 
nowej siedziby dla Środowiskowy Dom Samopomocy.
Burmistrz Miasta – poinformował, o ilości przekazywanych środków finansowych dla 
MOPS i planowanych na 2012 rok. Na następnych rok należy z budżetu miasta dofinansować 
działania  MOPS  w  kwocie  około  500.000  złotych.  Stwierdził,  że  obciążenia  są  dla 
samorządów coraz wyższe.

Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił Przewodniczący Komisji 
                                      Radny L.Plichta.
                                  / stanowi załącznik /
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                               20 „za”, 0 „przeciw”,, 0 „wstrzymujących”
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                 U c h w a ł ę Nr XVI / 116/2011

7) Projekt uchwały w sprawie ustalenia terminarza Ogólnych  Zebrań Mieszkańców na 
terenie  Miasta Łowicza  w sprawie wyborów  Zarządów Osiedli oraz  Przewodniczących 
– przedstawiła Pani M. Więckowska Sekretarz Miasta.
                                                      / stanowi załącznik/  
Radna E. Zbudniewek – stwierdziła,  że na posiedzeniu Komisji  Społecznej były podane 
inne terminy zebrań mieszkańców na terenie miasta.
Pani M. Więckowska – stwierdził, że w załączniku  do projektu uchwały są to ostateczne 
terminy posiedzeń.
Radna J. Głowacka – zwróciła się z zapytaniem dlaczego Radnych na zebrania 
mieszkańców przydzielono poza okręgami. 
Pani M. Więckowska – stwierdziła, że Rada przyjmuje projekt uchwały z załącznikiem 
w którym wskazane są tylko daty i  godziny spotkań. Są propozycje gdzie Radni powinni 
uczestniczyć ale jest pewna dowolność w tym zakresie. Radny może uczestniczyć  w
każdym spotkaniu na osiedlu.
Burmistrz Miasta – poinformował, że zgodnie z prawem konieczne jest podjęcie uchwały 
w sprawie terminarza zebrań mieszkańców ponieważ są wybory Zarządów osiedli 
i Przewodniczących. W poprzednich latach spotkania z mieszkańcami odbywały się przed 
15 listopada celem zapoznania się z propozycjami do budżetu miasta na rok następny,  aby 
można było uwzględnić propozycje zgłoszone na zebraniach.
Obecnie  mieszkańcy będą  informowani,  że  ich  propozycje  do  budżetu  miasta  mogą  być 
zrealizowane w najbliższym roku lub latach następnych.
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Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                               20 „za”, 0 „przeciw”,, 0 „wstrzymujących”
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                 U c h w a ł ę Nr XVI / 117/2011
 8)Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego szczegółowe zasady, 
 tryb  przyznawania i pozbawiania oraz rodzaje i wysokość stypendiów sportowych oraz 
 nagród  sportowych  i wyróżnień dla zawodników i trenerów  został przekazany Radnym.
                                      / stanowi załącznik / 
 Radny L. Plichta – zgłosił wniosek z prośbą o zdjęcie projektu uchwały z obrad Sesji w 
 związku z wieloma nieprawidłowościami.
 Radny R. Wójcik – zwrócił uwagę ,że porządek obrad na początku Sesji został przyjęty
 i powinien być realizowany , należy uzasadnić dlaczego planujemy nie dyskutować nad 
 tym projektem.
 Przewodniczący Rady Miejskiej –wyjaśnił, że po konsultacji z Radcą Prawnym      
 można dokonać zmiany porządku obrad jeśli jest wniosek Radnego, ale musi być przyjęty 
 bezwzględną  większością głosów.
Radny R. Szmajdziński -  stwierdził, że porządek obrad został przyjęty , należy uzasadnić 
dlaczego chcemy zdejmować z porządku obrad.
Radny L. Plichta- stwierdził, że Radni projekt uchwały otrzymali zbyt późno i są pewne 
 niejasności. Radni mają pewne uwagi i wątpliwości, dlatego należy projekt dokładnie 
 przeanalizować i dopracować.
 Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wniosku o zdjęcie projektu 
uchwały z porządku  obrad.
                                     13 „za”, 0 „przeciw”, 6 „ wstrzymujących”
 Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że projekt uchwały został zdjęty z porządku
 obrad.

  9) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
      transportowych – przedstawił  Pan K.J. Kaliński – Burmistrz Miasta.
                                              / stanowi załącznik /
  Burmistrz Miasta poinformował, że podatek nie był podnoszony od 2005 roku.
 
   Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji
                              Radny J. Haczykowski.
    Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji  
                              Radna W. Białas.
                                          / stanowią załączniki/
   Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                               15 „za”, 2 „przeciw”,, 3 „wstrzymujących”
   Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła większością głosów 
                                 U c h w a ł ę Nr XVI / 118/2011
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   10) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XIV/106/2011 Rady Miejskiej
     w Łowiczu z dnia 29 września 2011 roku w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka
     w żłobku Miejskim w Łowiczu oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie – 
                       przedstawiła Pani M. Nowak Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych.
                                        / stanowi załącznik /
                                    Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna G. Sobieszek.
                                        / stanowi załącznik /
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji
                                  Radny J. Haczykowski.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji  
                                   Radna W. Białas.
                                       / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                               19 „za”, 0 „przeciw”,, 0 „wstrzymujących”
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                 U c h w a ł ę Nr XVI / 119/2011
Ad.7.
 Analizę oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miejskiej w Łowiczu – przedstawił 
                Przewodniczący Rady Miejskiej Radny H. Zasępa.
                                / stanowi załącznik /
                                Pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  do  wiadomości 
przedłożoną informację.

Analizę dotycząca oświadczeń majątkowych Dyrektorów jednostek i  pracowników 
Urzędu Miejskiego za 2010 r – przedstawił Pan K. J. Kaliński Burmistrz Miasta.
                                      / stanowi załącznik /
                                    Pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  do  wiadomości 
przedłożoną informację.

Ad.8.  
Informację  o działaniach w okresie między Sesjami – przedstawił Pan K. J. Kaliński 
                                  Burmistrz Miasta.
                                 / stanowi załącznik/
Pan B. Bończak – Zastępca Burmistrza Miasta – poinformował, że wspólnie z Radny 
G. Michalakiem odwiedziliśmy miasto STUPAVA na Słowacji na Święcie Kapusty. 
Na uroczystości „Łowickie Jadło” podpisano umowę o współpracy miasta Łowicza z miastem 
STUPAVA  na  Słowacji.  Umowę  podpisano  na  wymianę  młodzieży  oraz  sporządzanie 
wspólnych  wniosków  unijnych.  Miejscowość  jest  bardzo  ładna  położona  10  km  od 
Bratysławy około 50 km od Wiednia. Uczestniczyli w naszych uroczystościach. 
Poinformował, że spotkali się z Prezydentem Słowacki, który kojarzył Łowicz i kilka słów 
przemówił do Polaków oraz  pozdrowił Łowicz i Łowiczan.
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Radna G. Sobieszek – poinformował, że  odbył się X Konkurs recytatorski  organizowany 
przez Diecezję Łowicką w którym brało udział 48 uczestników. W tym roku wprowadzono 
pewne ograniczenia  po  2  osoby z  każdej  szkoły.  Uczestnicy prezentowali  bardzo  wysoki 
poziom. Podziękowała władzom miasta za pomoc w organizowaniu konkursu. 
Poinformowała, że dzieci otrzymały gorący posiłek w Zespole Szkół Nr 3.
Poinformowała, że dzieci otrzymały bardzo ładne nagrody książkowe a ponadto nagrodą był 
wyjazd do Krakowa i Wadowic na dwudniową wycieczkę.
Radny T. Żaczek – poinformował, że uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami Związku 
Gmin z Austrii,  którzy zwiedzali Żelazową Wolę i Niepokalanów. Spotkanie odbyło się w 
Teresinie. Burmistrz Miasta Łowicza poinformował o pracy Rady Miejskiej o działaniach 
i sukcesach władz miasta. Wszyscy przedstawiciele byli zainteresowani i chętni do 
współpracy.
Burmistrz Miasta podziękował za pomoc przy organizowaniu wyborów w dniu 
9 października 2011 roku , za wizytację lokali wyborczych. Podziękował  Pani Sekretarz oraz 
pracownikom Urzędu Miejskiego za pomoc przy sprawnym przebiegu wyborów.
   Burmistrz Miasta poinformował, że  Międzygminny Związek „Bzura” otrzymał 
pozytywny  raport  oddziaływania  na  środowisko  przy  planowanej  budowie  Zakładu 
Składowania Odpadów w Piaskach Bankowych.

 Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację 
do wiadomości.

Ad.9.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że odpowiedzi na interpelację i wnioski 
z poprzedniej Sesji radni otrzymali odpowiedzi w ustawowym terminie.
                            Radni uwag nie zgłosili.
Radna E. Zbudniewek -  zgłosiła wniosek w sprawie dofinansowania kwoty w wysokości 
1.5 mln zł. na zakup urządzenia do udrażniania kanalizacji.
 Stwierdziła, że m. Łowicz ma 123 km kanalizacji burzowej a ZUK wynajmuje urządzenia do 
czyszczenia za co płaci ogromne środki finansowe.  Koszt za 1m wynosi 10-20 zł   pracy 
urządzenia.
                                / stanowi załącznik/
Radna  zgłosiła  wniosek w sprawie  umieszczenia  tablicy pamiątkowej  w Kościele  Księży 
Pijarów: związanych z agresją ZSRR na Polskę 17.IX.1939r, katastrofą – tragedia Smoleńska 
z 10.X.2010r            / stanowi załącznik /
Radna zgłosiła wniosek w sprawie naprawy ciągów pieszych w Alejkach Sienkiewicza 
i zarezerwowania środków finansowych na ten cel w budżecie miasta na 2012 rok.
                                    / stanowi załącznik/
Radna zgłosiła wniosek w sprawie wprowadzenia ruchu dwukierunkowego na ul. Browarnej 
na  odcinku  północnym,  pomiędzy  ulicami  Starorzecze  i  ul.  Podrzeczna  z  zakazem 
zatrzymania nie po obu stronach.
                                      / stanowi załącznik/
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Burmistrz Miasta – stwierdził, że od ponad roku  wie , że należy zakupić takie urządzenie
potrzebne do czyszczenia kanalizacji dla ZUK. Należy zastanowić się i wskazać skąd wziąść 
1.5  mln  złotych  na  zakup  urządzenia.  Tragedia  smoleńska  została  uczczona  utworzeniem 
Skweru, który ma być zagospodarowany i  urządzony.  Były rozmowy z nowym Rektorem 
Kościoła Oj. Pijarów, ale nie ma zgody Konserwatora Zabytków.
Stwierdził, że będą prowadzone rozmowy w tym zakresie.
Burmistrz Miasta poinformował, że po zamknięciu części ul. Podrzecznej będzie opracowana 
nowa koncepcja zmiany organizacji ruchu samochodowego w mieście.
Radna E.  Zbudniewek –  poinformowała,  że z  rozmowy z Dyrektorem ZUK wynika ,ze 
urządzenie jest potrzebne i może służyć ponad 10 lat.  Brak urządzenia przyczynia się do 
dodatkowych kosztów ZUK.
Stwierdziła, że dobrze iż prowadzone są rozmowy z sprawie tablicy pamiątkowej.
Radna  podziękowała  za  zrozumienie  przy  zamknięciu  ruchu  w  ul.  Podrzecznej  oraz 
likwidację słupów przy ul. Długiej. 
Burmistrza Miasta – poinformował, że potrzeby ZUK są bardzo duże, należy pomyśleć 
o inwestycji na oczyszczalni ścieków.
Radny R.  Szmajdziński  – poinformował,  że  powinna  być  zwołana  Nadzwyczajna  Sesja 
Rady Miejskiej,  aby podjąć uchwałę w sprawie wysokości stypendiów sportowych.
Zwrócił  uwagę,  że   na  ul.  Browarnej  i  ul.  Świętego  Floriana  wypada  kostka  i  wymaga 
naprawy, należy zastanowić  się czy konieczna jest naprawa.
Radny stwierdził, że ma odmienne zdanie na temat sprawności przeprowadzenia wyborów.
Przed wyborami była niezbyt miła akcja zaklejania plakatów, że niektórzy mieszkańcy mieli 
wrażenie,  że kandyduje tylko 1 osoba z  miasta.  Na terenie  miasta  powinna być znacznie 
więcej tablic ogłoszeniowych.
Stwierdził,  że  w Obwodzie  Nr  11  w Szkole  Podstawowej  Nr  4  pozbawiono  dużej  ilości 
głosów kandydata na Posła Pana Cezarego Olejniczaka. Stwierdził, że z wyników protokołu 
Komisji Obwodowej Nr 11 wynikało, że w tym obwodzie otrzymał „0” głosów. 
Stwierdził, że był  bardzo zdziwiony,  ponieważ osobiście wraz z rodziną i kilkoma 
znajomymi głosował na Pana Cezarego Olejniczaka.
Stwierdził, że rozmawiał z Radnym jednej Komisji Obwodowej, który poinformował, że 
zajmował się liczeniem głosów kandydata swojej partii a nie interesował się wynikami 
kandydata SLD.
Stwierdził,  że  należy dobrze przygotować komisje wyborcze do pracy przy wyborach,  że 
każdy liczy tylko swoją listę to należy mieć świadomość, że wyniki będą nie prawidłowe.  
Z ordynacji wyborczej wynika, że jeżeli oddane są 2 głosy  na 1 liście, to głos otrzymuje 
osoba będąca pierwsza na liście. Stwierdził,  że należy zastanowić się czy te same wyniki 
wyborów były umieszczone na drzwiach Obwodowej Komisji Wyborczej i jakie wyniki 
trafiły do Komisji  Okręgowej  w Sieradzu.  Pan C. Olejniczak był  na ostatnim miejscu na 
liście. Należało się zastanowić, czy sprawa nie powinna być zaskarżona do Sądu w formie 
protestu wyborczego. Stwierdził, że kroki powinny być podjęte przez tych na których spada 
podejrzenie sfałszowania wyborów. Stwierdził, że daleko nam do właściwego doboru komisji 
i odpowiedzialności  za pracę.
Radna E. Zbudniewek -  stwierdziła, że co najmniej 3 osoby znajomych głosowało 
w Obwodzie nr 11 na kandydata SLD , które dobrze znały zasady glosowania. 
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Wystąpili z prośbą o wyjaśnienie jak to się stało, że wynik był zerowy.
Burmistrz Miasta stwierdził, że rozmawiał z Panem R. Szmajdzińskim i Panem 
C. Olejniczakiem w dniu 10 października b.r.
Stwierdził  ,że  wszystkie  dokumenty  z  Obwodowych  Komisji  Wyborczych  osobiście  Pani 
Sekretarz  zawoziła  do  Sieradza.  Po  1  egzemplarzu  protokołów  z  Obwodowych  Komisji 
Wyborczy wraz z innymi dokumentami Komisji są zapakowane w paczki i przechowywane 
w piwnicach Ratusza. 
Jeżeli złożony byłby protest wyborczy, wówczas Sąd mógł by nakazać otwarcie dokumentów 
i byłaby możliwość wyjaśnienia. Nikt poza Komisją tych dokumentów nie może otwierać. 
Radny  R.Szmajdziński –  stwierdził,  że  z  wypowiedzi  Burmistrza  Miasta  można 
wnioskować, że Burmistrz Miasta ma pewne wątpliwości, do pewnych nieprawidłowości.
Członkowie Komisji  Wyborczej  Nr 11 stwierdzili  w przeprowadzonej  rozmowie,  że są w 
stanie przeprosić kandydata SLD i wyborców, byli skłonni zamieścić w Nowym Łowiczaninie 
przeprosiny za pomyłkę.
Burmistrz  Miasta –  stwierdził,  że  nie  można  takich  rzeczy  robić,  dopóki  nie  są 
zakwestionowane wyniki wyborów w Łowiczu. Każdy wyborca ma prawo do niezadowolenia 
skoro jest się pewnym ,że głosowano na danego kandydata. Jeśli nie ma protestu nie można 
podejmować żadnych działań.
Pani M. Więckowska Sekretarz Miasta stwierdziła, że zgodnie z Kodeksem Wyborczym po 
zamknięciu  lokalu  poza  mężami  zaufania  i  obserwatorami  międzynarodowymi  mogą 
przebywać tylko członkowie Obwodowych Komisji  Wyborczych.  Przy ustalaniu wyników 
wyborczych biorą udział tylko członkowie Komisji Wyborczych. Nikt nie może odpowiadać 
za to co stało się za zamkniętymi drzwiami lokalu wyborczego, ani ich kwestionować. 
W skład Komisji  wyborczych wchodzą przedstawiciele poszczególnych partii  i  komitetów 
wyborczych wchodzi  9 osób i podpisuje protokół. W przyszłości należy zwrócić uwagę przy 
typowaniu  kandydatów  do  pracy  w  Obwodowych  Komisji  Wyborczych,  którzy 
odpowiedzialni są za legalność i prawidłowość ustalania wyników wyborów. Powinny być to 
odpowiednie osoby wytypowane do Obwodowych Komisji Wyborczych. 
Poinformowała, że odbyły się 4 szkolenia dla członków Obwodowych Komisji Wyborczych 
na których osobiście  uczuła na odpowiedzialność za przebieg wyborów.
Po  ustaleniu  wyników  wyborów  Przewodniczący  Obwodowych  Komisji  Wyborczych 
dostarczają Protokoły do punktu zbiorczego wskazanego przez Okręgową Komisję Wyborczą 
w Sieradzu, czyli Urzędu Miejskiego w Łowiczu.
Nie wolno pracownikom Urzędu Miejskiego kwestionować wyników Obwodowych Komisji 
Wyborczych,  ponieważ  są  podpisane  przez  9  osób  pracujących  przy  ustalaniu  wyników 
wyborczych.  W każdym  lokalu  Obwodowej  Komisji  Wyborczej  zamontowano  specjalny 
program i protokoły były wysyłane Internetem do Okręgowej Komisji Wyborczej a następnie 
drukowane z systemu, dotyczy to również protokołu wywieszonego na lokalu wyborczym.
Burmistrza Miasta odpowiada za przygotowanie lokalu wyborczego , wskazanie miejsc do 
plakatowania.  Komitety  Wyborcze  wieszały  informacje  o  kandydatach   na  slupach 
ogłoszeniowych  ,  gdzie  powinny  być  tylko  plakaty  urzędowe.  Wskazanych  było  do 
plakatowania  nieodpłatnego  12  miejsc.  Do  momentu  złożenia  protestu  nie  wolno 
dokumentów  otwierać  ,  tylko  Sąd  może  nakazać  sprawdzenie  prawidłowości  ustalenia 
wyników wyborów. Nie należy zrzucać odpowiedzialności na Burmistrza Miasta 
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i pracowników Urzędu Miejskiego.
Radny  R.  Wójcik  –  stwierdził,  że  rozumie  zdenerwowanie  Pani  Sekretarz,  ale  należy 
zrozumieć wyborców, którzy są pewni, że głosowali prawidłowo na danego kandydata.
Należy zrozumieć samego kandydata, który może przypuszcza
 , że w innych obwodach może dziać  się podobnie. Stwierdził, że należy wyciągać wnioski na 
przyszłość z takich działań.
Radna E. Zbudniewek –  stwierdziła, że z wypowiedzi radnych nie wynikało, że obciążamy 
winą Burmistrza Miasta,  błędne może być liczenie wyników przez członków Obwodowej 
Komisji Wyborczej. Należy zwrócić uwagę ,aby takie pomyłki się nie zdarzały.
Radny  G.  Michalak –  stwierdził,  że  po  raz  pierwszy  pracował  w  Obwodowej  Komisji 
Wyborczej i liczenie głosów jest trudne. Karty były w formie książeczek i należało przeglądać 
na kogo oddany został głos wyborcy. Praca komisji jest pod dużą presją, ponieważ wszyscy 
oczekują na wyniki głosowania. Zasugerował, że mogła być to zwykła pomyłka a nie celowe 
działanie. Zwrócił uwagę, że 3 razy liczył głosy nieważne , z czego
prawie 40 % głosów uznano za głosy ważne.
Pani M. Więckowska – zaapelowała do radnych i reprezentantów partii,  aby wskazywać 
osoby odpowiedzialne do pracy w Obwodowej Komisji  Wyborczej. Jeśli  zgłoszonych jest 
więcej kandydatów niż jest  potrzeba w składach Komisji  wtedy jest  losowanie i wchodzą 
osoby  zupełnie  przypadkowe.  Stwierdziła,  że  na  szkoleniach  uczulano  członków 
Obwodowych  Komisji,  aby liczyli  karty swojej  partii.  Po  zamknięciu  lokalu  wyborczego 
członkowie komisji nie powinni posiadać długopisu, tylko ołówki.
Radny R. Szmajdziński - stwierdził ,że jest to wydarzenie raz na 4 lata i członkowie Komisji 
Wyborczych  są  szkoleni  ,  przygotowani  do  wyborów.  W każdej  komisji  wyborczej  jest 
przedstawiciel Urzędu Miejskiego i powinien na to zwrócić uwagę . Wg jego wyliczeń nie 
doliczono 60 głosów z tego obwodu , co byłyby gdyby zabrakło tych głosów i kandydat nie 
został wybrany na Posła.
Stwierdził ,że nie ma żadnych uwag do Pana Burmistrza Miasta ale należy stworzyć takie 
mechanizmy aby nie było pomyłek.
Radny T. Żaczek -  wszystko jest to zbyt żenujące zgodnie z powiedzeniem „ nie ważne jak 
kto  głosował  ,  ale  ważne kto liczył  głosy”  na  pewno nie  pomogą przeźroczyste  urny,  to 
Komitety Wyborcze powinny zgłaszać odpowiednich kandydatów do pracy przy wyborach.
Radny zwrócił uwagę na konieczność utworzenia miejsc parkingowych przy Dworcu PKP, 
należy  to  pilnie  rozwiązać.  Nawet  autobusy  MZK  nie  mogą  dojechać  do  Dworca  PKP. 
Zaproponował,  aby  podjąć  uchwałę  upoważniającą  Burmistrza  Miasta  do  niezbędnych 
działań, aby autobusy MZK mogły podjechać pod Dworzec PKP.
Burmistrza Miasta – stwierdził, że uchwała podjęte na nieodpłatne przejęcie ul. Dworcowej 
oraz terenu po „ Berlinie”. Teren częściowo został uporządkowany na zgodą PKP 
i samochody parkują. Planowane jest doświetlenie terenu co ułatwi wjazd na ten teren.
Pan  P.  Gawroński  –  poinformował,  że  jest  problem  z  parkowaniem  pojazdów,  ale 
podejmowane są działania mające na celu uporządkowanie terenu przy Dworcu PKP.
Radny W. Michalak – poinformował, że po uzgodnieniu z Radnymi zaproponował udział 
w Poczcie Sztandarowym w dniu 11 listopada 2011r.
                    Uroczystość rozpocznie się w Kościele Św. Ducha o godz.10-tej  gdzie 
rozpocznie się procesja i przejdzie ulicami miasta do  Starego Rynku.
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                     Poinformował ,że w Poczcie Sztandarowym udział wezmą:
  Radny L. Plichta ,Radny Ł. Muszakowski, Radny G. Durka 
W poczcie Sztandarowym podczas Mszy Świętej w Bazylice  udział wezmą:
Radny M. Trzoska, Radny J. Kośmider, Radny Wł. Michalak.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Radny Wł. Michalak  poinformował, że   Klub 
„Pasiaczek”  zaprasza wszystkich Radnych na spotkanie, które odbędzie w dniu 11 Listopada 
2011 roku o godz.17-tej w Sali OSP.        
Burmistrz Miasta –  zaprosił  Radnych w imieniu Pana Starosty Łowickiego na uroczyste 
odsłonięcie tablicy pamiątkowej Dr. St. Rotstada  na budynku Starostwa na Starym Rynku po 
uroczystościach  kościelnych.  Na  uroczystość  odsłonięcia  tablicy  przyjedzie  córka 
Dr.St.Rotstada z Paryża.  Po uroczystości odsłonięcia tablicy będzie przejazd autobusem na 
cmentarz, gdzie jest pochowany Dr. St. Rotstad.        
Przewodniczący Rady Miejskiej –poinformował, że wpłynęło pismo z Łódzkiego Urzędu 
Wojewódzkiego  w  Łodzi  z  dnia  24  października  2011  roku  zawiadamiające,  że  zostało 
wszczęcia postępowanie odnośnie: 
*Uchwały  Nr  XIV/107/2011  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pani  Krystyny  Podocha  na 
działalność Dyrektora MOPS w Łowiczu,
*Uchwały  Nr  XIV/108/2011  w  sprawie  skargi  złożonej  przez  Panie:  Ewę  Rutkowską, 
Małgorzatę  Mosińską,  Beatę  Gawrońską,  Iwonę  Jabłońską-  Gabrysiak-  nauczycielki 
Przedszkola Nr 7 w Łowiczu na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 7 w Łowiczu.
Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że uwagi nadzoru dotyczą głównie 
uzasadnienia  do  podjętych  uchwał.   Stwierdził,  że  przeprowadzono  rozmowę  z  Radcą 
Prawnym i Naczelnikiem Panią M. Nowak.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  wysłano  pismo  do  Urzędu 
Wojewódzkiego  informujące,  że   na  sesji  w  dniu  24  listopada  2011  roku  Rada  Miejska 
podejmie uchwałę zmieniającą uzasadnienia do uchwał.
                                       / stanowi załącznik /
Pan  B.  Bończak –  Zastępca  Burmistrza  Miasta  zaapelował,   aby  Radni  spotkali  się 
poniedziałek o godz.16 –tej  w sprawie przedyskutowania uchwały o stypendiach sportowych. 
w sali Ratusza.

Pan  K.J.Kaliński  Burmistrz  Miasta –  zgłosił  ustny  wniosek  o  zwołanie  Sesji 
Nadzwyczajnej w dniu 4 listopada o godz.16 –tej w Sali Urzędu Miejskiego celem podjęcia 
projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  określającego  szczegółowe  zasady,  tryb 
przyznawania  i  pozbawiania  oraz  rodzaje  i  wysokość  stypendiów  sportowych  oraz  nagród 
sportowych i wyróżnień dla zawodników i trenerów.

Radna E.Zbudniewek – podziękowała Burmistrzowi Miasta za podjęcie decyzji 
o zamknięciu ruchu samochodowego w części ulicy Podrzecznej.
Pani  E.  Jakubowska –  przedstawicielka  Stowarzyszenia  ul.  Armii   Krajowej  poruszyła 
problem natężenia ruchu samochodowego w tej  ulicy oraz dzielnicy Korabka.
Stwierdziła ,że jest to rejon przemysłowy , bazy transportowe ale brakuje dróg dojazdowych.
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Ruch samochodowy ciągle narasta i będzie się zwiększał, co powoduje duże utrudnienie dla 
mieszkańców tej ulicy.
Poinformowała, że wcześniej podczas kampanii wyborczej  Burmistrz Miasta 
i niektórzy radni obiecywali wybudowanie obwodnicy łączącej ul. Małszycką z ul. Płocką.
Poinformowała, że Radny G. Michalak na Sesji Rady Miejskiej zwrócił się z zapytaniem 
( o czym informuje Nowy Łowiczanin z dnia 3. 02.2011 roku)  kiedy będzie wykonana 
ul. Płocka fragment 400 m  od skrzyżowania  ul. Kiernozkiej do ul. Małszyce.
Radny był zdziwiony, że wykonanie tego odcinka drogi nie zostało uwzględnione w budżecie 
miasta na 2011 rok. W wyjaśnieniu poinformowano, że w 2011 roku opracowana zostanie 
dokumentacja na budowę kanalizacji i sieci wodociągowej w tej ulicy.
Zwróciła się z zapytaniem czy powstanie dokumentacja w tym roku i czy zostanie budowana 
planowana obwodnica.
Poinformowała, że  w tym rejonie potrzebne są inwestycje, które ułatwią życie 
mieszkańcom tego rejonu takie jak:
1/ remont nawierzchni ul. A. Krajowej,
2/uruchomienie ul. Chełmońskiego,
3/wykonanie sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ul. Chełmońskiego z ul. Poznańską
4/nasilenia kontroli Policji i egzekwowanie przestrzegania ograniczenia prędkości
   do 40 km/ h.
Poinformowała, że wystąpiono z pismem do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad w sprawie 
sygnalizacji świetlnej i otrzymano odpowiedź, że włączenie tej ulicy poprzez światła do ruchu 
jest możliwe i leży w gestii władz lokalnych.
Przedstawiła pismo z postulatami mieszkańców, które przekazała Przewodniczącemu Rady 
Miejskiej / stanowi załącznik /
Pan  K.  J.  Kaliński  –  Burmistrz  Miasta  –  stwierdził,  że  pękają  ściany  budynku 
komunalnego przy ul. Kurkowej i należało by zamknąć ruch samochodowy w tej ulicy.
Firma, która wozi kamienie z Dworca Przedmieście rozjeżdża ul. Powstańców.
Kilka tysięcy samochodów przejeżdża obok Przedszkola przy ul. Sikorskiego i Księżackiej.
Poinformował,  że  przedsiębiorcy  na  spotkaniu  nie  poparli  propozycji  podwyższenia 
podatków, ale dziękowali za to, że nie ulegam Stowarzyszeniu w ul. Armii Krajowej.
Burmistrz Miasta stwierdził, że nie zgadza się na zamknięcie ulicy Armii Krajowej.
Poinformował, że ulica Chełmońskiego będzie w najbliższym czasie oddana do użytku 
i przejmie części ruchu samochodowego.
Poinformował, że ul. A. Krajowej jest drogą powiatową i to powiat powinien położyć nową 
nakładkę. Miasto otrzymało w tym roku 350.000 złotych na utrzymanie dróg 
w ramach tzw. „ Schetynówki”. Poinformował, że są częstsze kontrole  Policji, w rejonie 
ul. A. Krajowej, ale najczęściej szybkość przekraczają mieszkańcy tej ulicy.
Burmistrz Miasta stwierdził, że nie stać miasta obecnie na wybudowanie nowej obwodnicy, w 
tym rejonie jest wiele baz transportowych i samochody muszą jeździć i przewozić mleko do 
OSM z północnej strony rejonu. Po otwarciu ul. Chełmońskiego duża ilość pojazdów będzie 
korzystała z tej ulicy. Stwierdził, że będzie rozmawiał z Komendantem Policji o częstsze 
kontrole przekroczenia szybkości w ul. Armii Krajowej.
Pani E. Jakubowska-  stwierdziła, że mieszkańcom nie chodzi o zamknięcie ul. A. Krajowej, 
ale czy ruch samochodowy  do miasta z północnej strony powinien odbywać się tylko tą ulicą.
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Stwierdziła, że jeżeli prędkość przekraczają mieszkańcy ul. A. Krajowej to należy ich karać.
Mieszkańcom ulicy jest wszystko jedno, kto jest zarządcą drogi.
Burmistrz Miasta poinformował, że na terenie miasta mamy ponad 20 km dróg gruntowych.
Są zagłębienia i nierówności w ul. A. Krajowej, ale niektóre ulice są w gorszym stanie jak: 
Papieska, czy Tuszewska gdzie asfalt jest bardzo cienki.
W przyszłości może będzie możliwość uzyskania większej kwoty na zrealizowanie ul. 
A. Krajowej.
Burmistrz Miasta stwierdził, że miasto nie może wykonywać oświetlenia na skrzyżowaniu 
ul. Chełmińskiego z ul. Poznańska .  Zwrócił się z prośbą o dostarczenie pisma od Generalnej 
Dyrekcji Dróg i Autostrad.
Pan  P.  Gawroński  –  Naczelnik  WSK  –poinformował,  że  sprawa  świateł  na  ulicy 
Chełmońskiego  była  dyskutowana  na  posiedzeniu  Rady  Technicznej  Generalnej  Dyrekcji 
Dróg i Autostrad w której uczestniczył osobiście.
Podnoszony  był  aspekt  bliskości  skrzyżowań  (300m )  co  nie  zezwala  na  zainstalowanie 
dodatkowej sygnalizacji świetlnej na drodze krajowej. Oznakowanie może wykonać zarządca 
drogi podrzędnej, tj. starosta za zgodą Rady Powiatu po uzgodnieniu z Generalną Dyrekcja 
Dróg i Autostrad.
Rada Powiatu mogłaby wyasygnować środki finansowe i przekazać miastu w formie dotacji 
po zawarciu porozumienia.
Pani  E.  Jakubowska  -   stwierdziła,  że  z  pisma  wynika,  że  władze  miasta  powinny 
występować o zgodę do Generalnej Dyrekcji dróg i Autostrad.
Pan P. Gawroński – Naczelnik WSK poinformował, że prowadził  rozmowy w tym zakresie 
w formie ustnej i odpowiedź była negatywna Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad.
Dobrze,  aby  mieszkańcy  dostarczyli  to  pismo  do  Urzędu  Miejskiego  a  może  będą  inne 
odpowiedzi w  tej sprawie.
Mieszkaniec ul .A. Krajowej zwrócił się z zapytaniem, czy będzie  w tym roku wykonana 
ul. Płocka.
Burmistrz Miasta stwierdził, że są duże problemy dotyczące szerokości drogi ul. Płockiej 
i wykonania dokumentacji na kanalizację. Budowa drogi nie jest obecnie realna.
Pan Tomaszewski z ul. Niciarnianej zwrócił się z zapytaniami, kiedy będą zainstalowane 
3  słupy,  aby  doświetlić  ulicę  oraz  kiedy  będzie  wybudowana  nowa  ulica,  ponieważ  są 
wszystkie  media.  Poinformował,  że  złożył  pismo w sprawie  wydzierżawienia  terenu  pod 
boisko do koszykówki  i nie ma odpowiedzi.
Burmistrz Miasta poinformował, że przy ul. Bolimowskiej jest nowe boisko „Orlik” i nie 
widzi  potrzeby wydzierżawiania terenu pod nowe boisko.
Stwierdził,  że  ul.  Niciarniana  została  wyrównana  destruktem  i  na  razie  nie  będzie 
wykonywana ponieważ jest wiele innych ulic wymagających naprawy np. ul. Sochaczewska.
Z oświetleniem dodatkowym są pewne problemy ,ale sprawa będzie wyjaśniona.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaapelował  o złożenie pisma w tej sprawie.

Ad.10.
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Pan Wł. Michalak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przedstawił  planowane terminy 
posiedzeń Komisji w miesiącu listopadzie b.r.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że następna Sesja Rady Miejskiej 
planowana jest na dzień 24 listopada 2011 roku godz.13- ta z następującym tematem:

 Ocena realizacji inwestycji miejskich.

Ad.11.

Na tym zakończono obrady  XVI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
                       

Protokołowała:                        Sekretarz sesji:                                   Przewodniczący  Rady

Alicja  Dutkiewicz                   Michał Trzoska                                        Henryk Zasępa
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